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Spørgsmål nr. S 221 fra medlem af Folketinget Sjúrður Skaale (JF):  

 

”Er det efter ministerens opfattelse tilfredsstillende, at der for 
tiden tilsyneladende kun er afsat ressourcer til at arbejde med ét 
lovforslag vedrørende Færøerne, nemlig en ny retsplejelov?” 

 

Svar: 

 

Færøernes Landsstyre har udtrykt ønske om, at udarbejdelsen af en ny rets-

plejelov for Færøerne prioriteres. 

 

På den baggrund har Justitsministeriet nedsat en arbejdsgruppe, der har til 

opgave at udarbejde udkast til en ny retsplejelov for Færøerne i form af en 

ny hovedlov. 

 

Det bemærkes, at der er tale om et betydeligt arbejde, og at ikraftsættelse af 

anden lovgivning for Færøerne i en bestemt affattelse afhænger af den en-

delige udformning af den færøske retsplejelov.  

 

Når arbejdet med revision af den færøske retsplejelov er tilendebragt, på-

regner Justitsministeriet at kunne videreføre arbejdet med ikraftsættelse af 

anden lovgivning for Færøerne. Prioriteringen af andre lovgivningssager for 

Færøerne vil dog skulle ske efter drøftelse med Færøernes Landsstyre. 

 

Justitsministeriet har i øvrigt i 2017 sat anden lovgivning i kraft for Færø-

erne, herunder bl.a. lov om offentlighed i forvaltningen for sager om færø-

ske anliggender, lov om behandling af personoplysninger for rigsmyndig-

hedernes behandling af oplysninger på Færøerne og forskellige love om æn-

dring af lov om pas til danske statsborgere m.v. 

 


